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موضــعضعفمذاکــرهنمیکنیم از
روحانی در نشست خبری:

همه  »در  گفت:  او  یک[  صفحه  از  ]ادامه 
بخش های مختلف کشور در طول این ۶ و نیم سال 
گذشته وقتی آمار را با ۶.۵ یا ۸ سال قبل از دولت یا 
سال های قبل از این دولت مقایسه کنیم به رغم 
تحریم و فشار نخستین بار در تاریخ ایران اقتصاد 

بدون نفت را در سال ۹۷ و ۹۸ تجربه می کنیم.«
در  دولتی  »هیچ  افزود:  رئیس جمهوری 
نکرده  تجربه  را  نفت  بدون  اقتصاد  ایران  تاریخ 
است اما ما در سال ۹۷ و ۹۸ اقتصاد بدون نفت 
را تجربه کردیم و دیدیم کشور بدون نفت قابل 
اداره است. البته ممکن است پیشرفت های ما 
نسبت به اهدافی که دولت یازدهم و آغاز دولت 
باشد. شده  کند  بود،  کرده  ترسیم   دوازدهم 

از  هرمز  صلح  پیشنهادی  طرح  درباره  روحانی 
سوی دولت و اینکه تلاش های دولت و دستگاه 
به  نتایجی  این طرح چه  برای تحقق  دیپلماسی 
همراه داشت، گفت: »برای همه جهانیان روشن 
بدون  ثبات،  و  صلح  منطقه  این  در  که  است 
مشارکت ایران و حضور ایران امکان پذیر نیست. 
کشور مهم و  با حضور  ثبات و صلح در منطقه 

قدرتمندی مانند ایران امکان پذیر خواهد بود.«

هیچلیستی
بهناملیستدولتوروحانینداریم

او تأکید کرد: »دولت در انتخابات هیچ دخالتی 
ندارد و هیچ لیستی به نام لیست دولت و روحانی 
نداریم. امیدواریم مردم در انتخابات به بهترین 
شکل شرکت کنند و ان شاءالله آثار آن بسیار خوب 
برای ملت باشد و با مجلس بسیار خوب و با روحیه 

جدید برای اداره کشور مواجه باشیم.«
روحانی در پاسخ به سوالی درباره استعفای خود 
می خواهم استعفا  می گویند  کسانی  »چه  گفت: 
کنم؛   استعفا به نظر من خیلی معنا ندارد ما از 
آغاز انتخابات به مردم وعده و قول دادیم و پای 
وعده و قول خود تا پایان دولت و ساعت آخر کار 
دولت خواهیم بود و تلاش می کنیم در حد امکان 
آنچه را به مردم وعده داده ایم انجام دهیم، اگر چه 
دشمن  فشار  و  اقتصادی  شرایط  است  ممکن 
کند.«رئیس  ایجاد  ما  برای  را  مشکلاتی  حدی  تا 
جمهوری ادامه داد: »هیچ وقت در ذهنم مسأله 
استعفا مطرح نبوده است و حالا که مطرح کردید 
می گویم که در ماه های اولیه که انتخابات برگزار 
شد،  مسأله ای در ذهن من بود و به همین دلیل به 
خدمت رهبری مطرح کردم. هنوز مراسم تحلیف و 
تنفیذ انجام نشده بود، گفتم این دولت آمده است 
و می خواهد کار کند، اگر شما به هر دلیلی که فکر 
می کنید دولت و فرد دیگری بهتر می تواند خدمت 
کند؛ آماده ام که به راحتی کنار بروم؛ ایشان به شدت 
این را رد کردند و گفتند که دلم می خواهد تا روز و 

ساعت آخر به خدمت خود ادامه دهید.«
روحانی اظهارداشت: »یک بار دیگر در سال ۹۷ 
این موضوع را خدمت رهبر مطرح کردم و ایشان 
گفتند من حتی اجازه نمی دهم دولت یک ساعت 
زودتر – بحث ماه و هفته نیست-  مسئولیت خود 
را ترک کند.« رئیس جمهوری تأکید کرد: »نظر من نیز 
همان است و دولت تا ساعت آخر خدمت می کند، 
همه مردم هم تا امروز از نظام و دولت حمایت 
و  شود  بهتر  کشور  شرایط  می خواهند  و  کردند 
اگر شرایط بهتر می خواهیم باید از نظام حمایت 
کنیم و اگر نقدی داریم آن را دلسوزانه مطرح کنیم. 
چون  ممکن است جایی نیاز به اصلاح باشد؛ این 
شایعه )استعفا( را قویا تکذیب می کنم. دولت پای 

مسئولیت و عهد خود تا ساعت آخر خواهد ماند.«

اظهاراتروحانی
دربارهسانحههواپیمایاوکراینی

او در پاسخ به سوال خبرنگار برنا در مورد حادثه 
هواپیمای اوکراینی گفت: »در موضوع هواپیمای 
اوکراینی حادثه صبح چهارشنبه اتفاق افتاد، آن 
زمان ما در دولت بودیم، آنچه در دولت مطرح شد 
این بود که این یک سانحه و چیزی بود که وزیر 
راه وشهرسازی در جلسه مطرح کرد. بعدازظهر آن 
روز شورای عالی امنیت ملی جلسه داشت، موضوع 
اصلی حمله به عین الاسد بود، ولی در حاشیه آن ما 
این موضوع را نیز بررسی کردیم.«رئیس جمهوری 
ادامه داد: »تا پنج و نیم جلسه طول کشید. در آنجا 
بحث هواپیما، بحث اصلی نبود. در آن جلسه هم 
مسأله حادثه بود، آن شب من با رئیس جمهوری 
و  بود  متفاوت  لحنش  کردم،  صحبت  اوکراین 
اشاراتی به موضوع خطا داشت. شب با وزیر راه 
صحبت کردم. او باز هم می گفت که سانحه بوده 

است، چون پدافند هوایی کشور می گفت شلیکی 
از سوی ایران صورت نگرفته است.«روحانی افزود: 
»پنجشنبه شبهات بیشتر شد. پنجشنبه شب 
که با ستاد کل نیروهای  مسلح صحبت کردم، این 
احتمال قوی بود که خطایی در پدافند صورت گرفته 
است. به آنان گفتم اگر به این نتیجه رسیدید، اعلام 
رسمی کنید. گفتند، نه ما شبهاتی داریم که باید در 
دبیرخانه شورای امنیت بررسی کنیم. قبل از ظهر 
جمعه در شورای عالی امنیت ملی جلسه داشتند 
و بعدازظهر گفتند که خطای انسانی صورت گرفته 
است.«او گفت: »به آنان گفتم اگر اینچنین است، 
درحال  ما  گفتند  که  اعلام کنید  را  موضوع  این 
نوشتن بیانیه هستیم، ساعت پنج عصر جمعه 
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح به من اعلام کرد 
که به طور قطعی خطایی انجام شده است. گفتند 
که جلسه شورای عالی امنیت تشکیل شود که 
ما جمعه شب آن را تشکیل دادیم. در آنجا بیانیه 
ستاد کل را آماده کرده بودند که در جلسه مطرح 
و قرار شد تصمیم کلی اعلام شود و مسئولیت را 
اصرار  »من  یادآورشد:  رئیس جمهوری  بپذیرند.« 
داشتم همان شب اعلام شود، تعجب کردم که 
چرا صبح اعلام شد. می شد چند ساعتی زودتر این 
خبر را اعلام کرد، ولی به طور طبیعی این خبر آن قدر 
عجیب وغریب بود که یک سیستم پدافندی یک 
تصمیمی گرفته بدون هماهنگی، چیز عجیبی بود 
که آدم باورش نمی شد، کل ماجرا این بود و ما مسیر 
را دنبال می کنیم. درحال گفت وگو با اوکراینی ها 

هستیم و امیدواریم مسائل حل وفصل شود.«
او در پاسخ به این سوال که چرا کلیر شدن 
آسمان انجام نشد، و  این مسئولیت به عهده 
و  است  باز  ما  »آسمان  گفت:  بود،  کسانی  چه 
همه هواپیماها رفت وآمد می کنند. در دو شرایط 
باید آسمان بسته شود که این مسأله را دو نهاد 

هواشناسی و نیروهای مسلح اعلام می کنند.«
روحانی افزود:» این موضوع را هواپیمایی اعلام 
می کند، ولی اینکه چه کسانی باید به آنان بگویند، 
این دو نهاد هستند که باید اطلاع دهند. دولت در 
زمینه کلیر کردن و مسائل امنیتی مسئولیتی ندارد 

و این موضوع به عهده نیروهای مسلح است.«

مکانیسمماشه
برایمدتنامعینتعلیقشدهاست

خبرنگار  سوال  به  پاسخ  در  رئیس جمهوری 
الجزیره درباره فعال شدن مکانیسم ماشه توسط 
طرف های اروپایی برجام و احتمال ارجاع پرونده 
ایران به شورای امنیت سازمان ملل طی چند هفته 
آینده گفت: »من به آقای بورل همچنین توضیح 
دادم که استفاده از ماده ۳۶ به نفع هیچ کدام از 
طرفین نیست. آنها هم به خوبی می دانند پایان 
قصه چه خواهد شد و من هم در یک نامه صریح 
چه  قصه  این  پایان  که  نوشته ام  اروپا  سران  به 
خواهد شد. بنابراین به نظر من دنبال این قصه 
نخواهند رفت و آقای بورل هم در ملاقات با من 
گفت برای مدت نامعین ما این روند را تعلیق کردیم، 
یعنی برای طولانی مدت ما فعلا تعلیق کردیم تا 
بعدها با هم بنشینیم و ببینیم باید چه کار کنیم.« 
روحانی تصریح کرد: »بنابراین فعلا نه مکانیسم 
هفته های  در  نه  بود،  خواهد  کار  در  ماشه ای 
فعالیت های  به  ما  آینده.  ماه های  حتی  آینده، 
تحت  البته  می دهیم،  ادامه  خودمان  هسته ای 
 نظارت آژانس که همچنان ادامه خواهد داشت.«
او گفت: »امیدواریم اروپایی ها بتوانند راه حلی را پیدا 
بکنند که ما بتوانیم با هم تفاهم کنیم و آنها بتوانند 
به تعهدات خودشان در برجام برگردند تا ما هم به 

تعهدات خود در برجام به طور کامل برگردیم. در این 
باره اروپایی ها قول هایی کمابیش به ما داده اند که 
در این زمینه تلاش می کنند و امیدواریم به نتیجه 

برسند.«

کشتهشدگانآبانماه آمار
پزشکیقانونیاست اختیار در

روحانی در پاسخ به سوال خبرنگاری از مجله 
نیویورکر که پرسید ابهاماتی وجود دارد که قیمت 
شهروند  تعداد  چه  کرد،  پیدا  افزایش  بنزین 
کشته شدند، شفاف سازی کنید تا ابهامات رفع 
خارجی  رسانه های  حادثه  این  »در  گفت:  شود 
اغراق و مبالغه عجیب وغریبی کردند و عددهای 
عجیب وغریبی اعلام کردند. اول یک عددی را اعلام 
کردند، بعد به آنها چیزی گفته نشد و همین طور 
روزانه عدد را بالا بردند. صدنفر، صدنفر بالا بردند 
تا از  هزار نفر هم عبور کرد.«رئیس جمهوری گفت: 
اختیار  در  آن  آمار  شدند  کشته  نفر  چند  »اینکه 
پزشکی قانونی کشور است؛ اگر برای پزشکی قانونی 
همه ابعاد روشن است که قاعدتا در این مدت 
باید روشن باشد، آنها می توانند این مسأله را اعلام 
کنند و مشکلی نیست. ولی آمار واقعی آنچه تاکنون 
اطلاع داریم و اعلام شده با آماری که در رسانه ها 

اعلام می شود فاصله خیلی زیادی دارد.«

انتخاباتبرایمااهمیتفوقالعادهایدارد
او در پاسخ به پرسش خبرنگار روزنامه سازندگی 
مبنی بر اینکه او چه تلاشی برای بهتر برگزارشدن 
انتخابات با شورای نگهبان داشته و مقصود او از 
سخنانش درباره انتخابات در ۲۲ بهمن چه بود، 
اظهار کرد: »سخنانم در  ۲۲ بهمن این بود که اگر رژیم 
گذشته از مردم سوال می کرد و حاضر می شد نظر 
نظرخواهی  آنان  از  و  بشنود  نظام  درباره  را  مردم 
می کرد، دیگر نیازی به انقلاب نبود و مردم می گفتند 
که چه می خواهند.« روحانی تأکید کرد: »آنان این  کار 
حکومت  انقلاب  روند  در  هم  مردم  و  نکردند  را 
مردم سالار را برگزیدند و یکی از دلایل آن هم همین 
مسائل  درباره  مردم  از  لازم  موعد  هر  در  که  بود 
همه  امروز  اینکه  بیان  با  او  شود.«  نظرخواهی 
نهادهای ما براساس انتخابات شکل گرفته است، 
ادامه داد: »رژیم گذشته انتخابات و نظر مردم را زیرپا 
گذاشت و قلدری کرد اما انقلاب ما با انتخاب، راه 
اینکه  برای  کردند  انقلاب  و  برگزیدند  را  امام)ره( 
انتخابات زنده بماند.«روحانی با بیان اینکه سخن ما 
اهمیت  ما  برای  انتخابات  که  است  این 
فوق العاده ای دارد، اظهار کرد: »در انتخابات پیش رو 
هم باید گفت که وقتی می آیم در سخنرانی صحبتی 
می کنم که در آن به مسأله مهمی اشاره می کنم، 
پیشاپیش بدانند که من تلاشم را کردم، پیام دادم، 
نامه نوشتم و حرف زدم اما به نتیجه نرسیدم، ولی 
اگر این را نگویم یعنی به مردم خیانت کردم و من 
حاضر نیستم به مردم خیانت کنم. حالا اینکه بیایم 
درباره  نگهبان  شورای  به  که  نامه هایی  همه 
انتخابات نوشتم و همه روندی که طی شده را جزء به 
باشد.«  لازم  نمی کنم  فکر  کنم  اعلام  جزء 
رئیس جمهوری افزود: »ما الان مردم مان در برابر 
سه گزینه انتخاب محدود، انتخاب مطلوب و بدون 
است  ممکن  برخی  نظر  از  که  هستیم  انتخاب 
انتخاب مطلوب امکان نداشته باشد اما آیا باید 
انتخابات محدود را هم کنار بگذاریم و کل انتخابات 
است  ممکن  انتخابات  این  بگذاریم؟  کنار  را 
مطلوب صددرصد ما نباشد، اما امروز بهترین کار 
این است که برویم پای صندوق های انتخابات و 

رأی بدهیم.«

در این منطقه صلح و ثبات، 
بدون مشارکت ایران و 
حضور ایران امکان پذیر 
نیست

دولت در انتخابات هیچ 
دخالتی ندارد و هیچ لیستی 
به نام لیست دولت و 
روحانی نداریم

   استعفا به نظر من 
خیلی معنا ندارد ما از آغاز 
انتخابات به مردم وعده و 
قول دادیم و پای وعده و 
قول خود تا پایان دولت 
و ساعت آخر کار دولت 
خواهیم بود

رهبری گفتند من حتی اجازه 
نمی دهم دولت یک ساعت 
زودتر - بحث ماه و هفته 
نیست-  مسئولیت خود را 
ترک کند

فعلا نه مکانیسم ماشه ای 
در کار خواهد بود، نه در 
هفته های آینده، حتی 
ماه های آینده. ما به 
فعالیت های هسته ای 
خودمان ادامه می دهیم

این انتخابات ممکن است 
مطلوب صددرصد ما 
نباشد، اما امروز بهترین 
کار این است که برویم پای 
 صندوق های انتخابات و 
رأی بدهیم

  گزارش قوه قضائیه
 از دومین جلسه دادگاه روح الله زم

مرکز رسانه قوه قضائیه اعلام کرد که دومین 
زم  الله  روح  اتهامات  به  رسیدگی  دادگاه  جلسه 
قوه  مرکز  رسانه  گزارش  به  است .  شده  برگزار 
به  رسیدگی  دادگاه  جلسه  دومین  قضائیه 
اتهامات روح الله زم معروف به نیما روز یکشنبه 
در شعبه 1۵  دادگاه انقلاب  تهران به ریاست قاضی 

صلواتی برگزار شد. 
کرد :  اظهار  دادگاه  رئیس  جلسه  ابتدای  در 
زم  فرزند  الله  روح  محاکمه  جلسه  »دومین 
محمدعلی را در شعبه 1۵ دادگاه انقلاب اسلامی 
مستشار  حضور  با  و  علنی  صورت  به  تهران 
دادگاه، وکیل مدافع، نماینده  دادستان، تعدادی 
برگزار  شکات  حقوقی  نمایندگان  و  شکات  از 
نماینده  دادگاه  رئیس  دستور  با  می کنیم.« 
حقوقی معاونت حقوقی نهاد  ریاست جمهوری 
به عنوان یکی از شکات پرونده در جایگاه حاضر 
شد و اظهار کرد: »نهاد ریاست جمهوری به سبب 
انتشار  نامه ای جعلی به تاریخ نهم اسفند ۹۶، در 
کانال آمدنیوز ناظر بر موافقت ریاست جمهوری 
با حضور بانوان در ورزشگاه آزادی از روح  الله زم و 
گردانندگان کانال آمدنیوز شکایت دارد و از دادگاه 
محترم تقاضا دارد اتهام جعل نامه با سربرگ نهاد 
ریاست  جمهوری و انتشار آن را در کانال آمدنیوز 

پیگیری کند .« 
در ادامه جلسه دادگاه با دستور رئیس دادگاه، 
 نماینده حقوقی وزارت  ورزش و جوانان در جایگاه 
حاضر شد و اعلام کرد:  »معاونت حقوقی وزارت 
ورزش و جوانان به سبب جعل امضای معاون 
وزیر  وزارتخانه مزبور و انتشار آن در کانال آمدنیوز 
که مصداق نشر اکاذیب به قصد تشویش اذهان 
است، از روح الله زم شکایت  دارد .« در این هنگام 
رئیس  دستور  با  تجارت  بانک  حقوقی  نماینده 
دادگاه در جایگاه حاضر شد و اعلام کرد:  »بانک 
تجارت به سبب  انتشار اسناد محرمانه این بانک 
در کانال آمدنیوز به تاریخ بیست وهشتم دی ۹۵، 
از روح الله زم شکایت دارد و با توجه به قانون  جرایم 
رایانه ای و قانون مجازات اسلامی از دادگاه محترم 

تقاضای رسیدگی و پیگیری داریم .«  
حمید شیر محمدی از جانبازان مدافع حرم 
هم با اعلام رئیس دادگاه در  جایگاه حاضر شد 
ج  اکاذیب و در با نشر  زم  کرد  :  »روح الله  و اعلام 
اطلاعات خانوادگی من در کانال آمدنیوز و صدای 
مردم باعث  شد تا اراذل و اوباش منطقه ای که ما 
در آن زندگی می کنیم ماشین من را تخریب کنند؛ 
کشور  مجاهدت  امنیت  برای  ما مدافعان حرم 
کرده ایم و ما را مدافعان حرم می نامند اما روح الله 
زم در کانال خود ما را با عنوان جعلی معرفی می کرد؛  
من از روح الله  زم شکایت دارم و از دادگاه محترم 

تقاضای رسیدگی به این شکایت را دارم .« 
از  دیگری  »تعداد  کرد:  اعلام  دادگاه  رئیس   
شکات با ارسال لایحه شکایت خود را از متهم 
پرونده به دادگاه اعلام داشته اند که از  جمله آنها 
می توان به کمیته جست وجوی مفقودین ستاد 
کل نیروهای مسلح، مرکز حفاظت اطلاعات قوه 
قضائیه، جعفری دولت  آبادی دادستان پیشین 
تهران، کاظم جلالی سفیر جمهوری اسلامی ایران 
مجلس،  نماینده  کاتب  غلامرضا  روسیه،  در 
 حسن یوسفی مطلوب و خانم بهاره صادقی و 

تعداد دیگری از شکات اشاره کرد .« 

علی لاریجانی:   
 سوریه از کشورهای 

محور مقاومت است
رئیس مجلس شورای اسلامی ایران در صدر 
هیأتی پارلمانی تهران را به مقصد دمشق پایتخت 
سوریه ترک کرد. علی لاریجانی در فرودگاه مهرآباد 
جمع  در  سوریه  به  عزیمت  از  پیش  و  تهران 
خبرنگاران سوریه را یکی از کشورهای دوست ایران 
و محور مقاومت دانست و گفت: »برای بررسی 
تحولات سوریه و منطقه، نیازمند رایزنی نزدیک با 
کشورهایی که در منطقه با هم همکاری داریم، 
هستیم.« او افزود: »از مدتی پیش قرار بود به کشور 
دوست سوریه سفر کنیم، اما بنا به دلایلی این سفر 
به تعویق افتاد.« رئیس مجلس گفت: »سوریه از 
کشورهای دوستِ ایران و محور مقاومت است و 
برای بررسی تحولات سوریه و منطقه، نیازمند رایزنی 
نزدیک با کشورهایی که در منطقه با هم همکاری 
در  »تحولات  افزود:  لاریجانی  هستیم.«  داریم، 
منطقه پراهمیت بوده و از طرفی سوریه کشوری 
است که در این مدت نشان داد محور مقاومت 
مجلس  رئیس  می کند.«  دنبال  را  خوبی  اهداف 
گفت: »این سفر به منظور دیدار و گفت وگو در 
زمینه های مختلف و توسعه همکاری های پارلمانی 

انجام می شود.«

پاســخ رئیســی بــه درخواســت خانــواده جانباختــگان 
حادثــه کرمــان:   

محسوب شدن در زمره شهداء را 
پیگیری خواهم کرد

]ایسنا[ رئیس قوه قضائیه گفت: »باید گام های 
بلندی در جهت اجرای عدالت در دسترسِ مردم در 
روز  رئیسی  سیدابراهیم  برداریم.«  ابعاد  همه 
گذشته در جلسه مسئولان عالی قضائی که در 
استان کرمان برگزار شد، اظهار کرد: »تردید ندارم 
توجه قلب ها به شهید سلیمانی عنایت حضرت 
ولی عصر)عج( بود و یقینا کسی جز دست خدا و ولی 
او نمی تواند قلب ها را متوجه یک فرد کند و این 
نتیجه اخلاص و مجاهدت و رشادت آن شهید بود 
آثار و برکات فراوانی دارد.« او بر همین  که قطعا 
راه اندازی  اجرایی  عملیات  آغاز  لزوم  بر  اساس، 
مجتمع قضائی شهیدسلیمانی در کرمان تا پایان  
سال جاری تأکید کرد. رئیسی در ادامه با تأکید بر لزوم 
تعیین دقیق شهرها و مناطق محروم استان کرمان 
برای پرداخت مزایای خدمت به کارکنان قضائی 
شاغل در این مناطق، گفت: »از مسئولان قضائی 
استان کرمان درخواست داریم به  منظور جلوگیری 
این  مردم  برای  مشکل  بروز  و  دادرسی  اطاله  از 
استان، تدبیری بیندیشند تا پرونده های قضائی به 
از  همچنین  نشود.«او  ارجاع  دیگر  استان های 
با  خواست  استان  اجرایی  و  قضائی  مسئولان 
استفاده از همه ظرفیت های قانونی و اختیاراتی که 
برون  و  درون سازمانی  نظارت  نیرو،  جذب  برای 
 سازمانی و رسیدگی به تخلفات کانون وکلا و مرکز 
نظام  ساماندهی  جهت  در  دارند،  مشاوران 
کارشناسی و وکالت گام بردارند و گفت: »بر لزوم 
رعایت اخلاق و بردباری در برخورد با مردم و رسیدگی 
مسئولان  داریم.  تأکید  آنها  پرونده های  به 
درخصوص نیروی انتظامی هم به کلانتری ها که در 
خط مقدم قرار دارند، تذکر دادند و دادگستری و 
خصوصا دادسراها هم که در خط مقدم دستگاه 
قضائی هستند، باید این نکته را مورد توجه قرار 
دهند.« رئیس قوه قضائیه با اشاره به اهمیت و 
جایگاه شوراهای حل اختلاف در صلح و سازش و 
کاهش پرونده های قضائی تصریح کرد: »شوراهای 
حل اختلاف در کل کشور منشأ آثار و برکات خوبی 
بوده اند.« رئیسی با تقدیر از عملکرد این شوراهای 
»مصالحه  گفت:  کرمان  استان  در  اختلاف  حل 
۵۰ درصد  از  بیش  و  کیفری  امور  در  ۷۰ درصدی 
مصالحه در امور حقوقی و تلاش های صورت گرفته 
اقدامات  قصاص،  از  گذشت  و  عفو  برای 
پسندیده ای است که آنها را ارج می نهیم.« او با بیان 
اینکه شوراهای حل اختلاف امری ماندگار و قانونی 
هستند، گفت: »فعالیت شوراها نیازمند قانون 
جدیدی نیست و آنچه در دولت و مجلس درحال 
بررسی است، بحث ساماندهی نیروی انسانی  و 
تجهیزات و امکانات این شوراهاست که از استاندار 
محترم می خواهیم آنها را در رفع نیازهای شان یاری 
دهد.« رئیسی همچنین بر سیاست حبس زدایی و 
ساماندهی احکام و قرارها برای کاهش جمعیت 
زندانیان کشور و لزوم پیگیری جدی این سیاست از 
سوی قضات تأکید کرد. ابراهیم رئیسی همچنین در 
مراسم  جانباختگان  خانواده  از  جمعی  با  دیدار 
اظهار  کرمان  در  مقاومت  شهدای  تشییع 
مراسم  جانباختگان  خانواده  کرد:»درخواست 
تشییع شهدای مقاومت مبنی بر محسوب شدن 

در زمره شهداء را پیگیری خواهم کرد.« 
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